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El nombre d’implicats en el cas
Mercuri segueix creixent. Dijous
passat el Jutjat d’Instrucció nú-
mero 1 de Sabadell va enviar
notificacions d’imputació a 41
dels alcaldes que formaven part
del comitè executiu de la Fede-
ració de Municipis de Catalunya
(FMC) sota la presidència de l’e-
xalcalde de Sabadell, Manuel
Bustos. La jutgessa del cas, Bea-
triz Faura, veu indicis d’una
pràctica irregular en el cobra-
ment de sous encoberts com a
dietes i desplaçaments. Entre
aquests batlles es troba la de
l’Hospitalet i vicepresidenta de
l’ens, Núria Marín. 

Els alcaldes socialistes im-
putats –23– van posar divendres
passat el seu càrrec a disposició
del partit, segons va assegurar el

PSC en un comunicat. La for-
mació va mostrar “sorpresa” per
la “precipitació judicial” i va de-
fensar “l’absoluta honradesa de
tots els càrrecs electes”. Per la
seva banda, CiU també va de-
fensar en una nota als mitjans
“l’absoluta innocència” dels seus
alcaldes en aquest cas.

Els presumptes sous il·legals
pertanyen als anys 2011 i 2012 i
afecten alcaldes de tots els colors
polítics. Els noms dels implicats
els va fer públics, fa unes setma-
nes, la Plataforma Sabadell Lliu-
re de Corrupció. Segons la jut-
gessa Faura, els membres del
Comitè Executiu de la FMC re-
bien una prestació econòmica
mensual fixa en concepte de die-
tes i/o desplaçaments. Les retri-
bucions s’establien en funció del
càrrec dels beneficiaris i algunes
s’haurien fet en mesos que la
FMC estava inactiva. El passat 4
de juliol la FMC va destituir el seu
secretari General, Alfonso Mo-

reno. Segons el president de la fe-
deració, Xavier Amor, la decisió
es va prendre perquè “des del mes
de febrer, Moreno tenia l’informe
que posava en dubte les pre-
sumptes dietes il·legals i no l’ha-
via posat en coneixement dels al-
caldes de l’entitat”. Amor també
assegura que s’ha posat en mar-
xa una anàlisi “exhaustiva” de la
gestió de l'entitat anterior al 2013,
quan Manuel Bustos va deixar la
presidència, i que des d’aquesta
data “s'han aplicat mesures de
transparència”. El president de la
FMC, alcalde de Pineda, inclòs en
la llista dels 44 batlles, avisa que
“a l'espera del resultat de l’anàli-
si, es reserva el dret d’emprendre
les accions adients”.

Per altra banda, els alcaldes
de CiU i ERC, partits que ac-
tualment formaven part del co-
mitè executiu de la FMC, van
abandonar els càrrecs en la di-
rectiva a l’espera que es “depurin
responsabilitats”.

» La jutgessa del cas Mercuri imputa gairebé tots els alcaldes implicats en el cas de les dietes de la FMC
» Els presumptes pagaments pertanyen als anys 2011 i 2012 i afecten batlles de tots els partits

P. Martínez / F. J. Rodríguez
L’HOSPITALET

POLÍTICA4Tal com han con-
firmat fonts de l’Ajuntament a
Línia l’Hospitalet, Núria Marín
ha rebut també una notificació
on la imputen per un delicte
contra l’administració pública.
Segons les mateixes fonts, la ci-
tació per anar a declarar seria
durant la primer quinzena del
mes de setembre.

Marín va demanar poc des-
prés que es coneguessin les da-
des sobre les polèmiques dietes
percebudes pels batlles de la
FMC que es depuressin respon-
sabilitats “sobre l’evidència de
manca de rigor i la incompe-
tència que ara estem coneixent
que hi va haver”. L’alcaldessa
també va assegurar que “s’hau-
ria pogut evitar l’inici d’actua-

cions judicials en aquest cas
amb una correcta gestió per
part dels responsables dels fons
de l’entitat”. D’aquesta manera,
el passat 2 de juliol Marín va pro-
cedir a reintegrar les quantitats
percebudes en concepte de die-
tes de la FMC durant una part de
2011 i 2012, mitjançant un taló
nominal a favor de l’ens muni-
cipalista per valor de 14.434 eu-
ros, segons informen des de l’A-
juntament. Aquesta quantitat
és la que Marín havia percebut
com a vicepresidenta de la
FMC –va assolir aquest càrrec a
l’inici d’aquesta legislatura–, tot
i que el consistori remarca que
“des de gener de 2013 l’alcal-
dessa no percep cap compensa-
ció per despeses de la FMC”.

L’alcaldessa Núria Marín,
entre els alcaldes imputats

Els alcaldes que van rebre dietes presumptament il·legals. Foto: Arxiu

Hauran de declarar
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A menys de quatre mesos per al
9 de novembre, diferents actors
polítics i socials ja es mouen a la
ciutat de cara a, o bé avocar-hi re-
cursos humans i tècnics per ga-
rantir la seva celebració, o bé fer
campanya en contra. 

El passat dimecres 16 de juliol
el Centre cultural Santa Eulàlia va
acollir la presentació a l’Hospita-
let de la Plataforma de Volunta-
ris per la consulta del 9N . Aques-
ta plataforma sorgeix de les bases
de Solidaritat Catalana per la In-
dependència, i vol servir de suport
en l’àmbit nacional per celebrar la
consulta del novembre. “De mo-
ment comptem amb prop de 40
voluntaris riberencs”, explica a Lí-
nia l’Hospitalet Ester Beltran,
coordinadora de voluntaris del te-
rritori barcelonès, una de les di-

visions territorials que fa la pla-
taforma per organitzar-se millor. 

Per contra, dies abans el PP
local va iniciar una campanya
desfavorable a la consulta i a la in-
dependència de Catalunya. La
iniciativa s’efectuarà amb para-
detes al carrer “per donar a co-
nèixer les conseqüències que tin-
dria la independència per als ca-
talans”, diu Juan Carlos del Río,
portaveu del PP al consistori. 

A tot això cal sumar la postu-
ra de l’Ajuntament, expressada en

la moció aprovada al Ple del mes
de maig de l’any passat, on amb
els vots favorables de PSC, PP i
PxC, s’assegurava que la ciutat no
facilitaria suport material ni
humà a una consulta no pactada
amb l’Estat. Paral·lelament en
el temps, des del PSC local es va
impulsar una campanya de pam-
flets amb un ‘No a la indepen-
dència’, on s’explicava que la
“prioritat” no és la consulta, sinó
“donar resposta als problemes
dels ciutadans”.

La ciutat es mobilitza de cara 
a la consulta del 9 de novembre
» La Plataforma de Voluntaris del 9N es presenta a l’Hospitalet 

» El PP local inicia una campanya contra la consulta i la independència

Jordi Monrós relleva Meritxell
Borràs al capdavant de CiU

MUNICIPALS4El regidor de CiU
Jordi Monrós va ser escollit can-
didat a l’alcaldia de l’Hospitalet
per la seva formació dimecres
passada en una assemblea. La fins
ara líder de l’agrupació local de
Convergència, Meritxell Borràs,
va decidir no presentar-se com a
cap de llista a la ciutat per “ajudar
molt més al nostre projecte polí-
tic a l’Hospitalet deixant pas a un
nou lideratge”. Borràs es man-
tindrà com a regidora fins al final
de l’actual legislatura, quan es de-
dicarà de forma exclusiva a la seva
responsabilitat com a diputada al
Parlament. 

Monrós, que va obtenir el
87,5% dels vots favorables de la
militància, i que segons la forma-
ció compta amb el “suport incon-
dicional de Meritxell Borràs”, es va
mostrar agraït pel suport rebut i
va assegurar que a la ciutat “li cal
un canvi que vindrà de la mà de la
solvència del nostre partit”. 

Borràs deixa aparcada la po-
lítica municipal després de gai-
rebé 20 anys com a regidora i 16
com a portaveu i cap de llista del
grup municipal de CiU. Durant
l’assemblea també es va votar el
nou president local de CDC, An-
toni Mondragón Devesa.

Núria Marín ocuparà una
secretaria nacional del PSC

POLÍTICA4El recinte de la Far-
ga va acollir el passat dissabte 19
de juliol el congrés extraordina-
ri del PSC, on la militància so-
cialista va tancar files al voltant
del seu nou líder, Miquel Iceta, al
qual va ratificar com a primer se-
cretari, i es va votar una nova exe-
cutiva, que comptarà amb un
fort pes del municipalisme. De
fet, Núria Marín ocuparà una de
les quatre secretaries nacionals de
la nova direcció.

El conclau socialista va comp-
tar també amb la presència de
destacats líders socialistes de

l’àmbit estatal com el flamant se-
cretari general del PSOE, Pedro
Sánchez, o la presidenta anda-
lusa, Susana Díaz. 

En només un matí, el congrés
va ratificar Iceta, va votar la nova
executiva i va acollir els discursos
de Sánchez i Díaz, que van fer una
crida al diàleg entre Artur Mas i
Mariano Rajoy pel tema sobira-
nista. Pel que fa a Iceta, el nou se-
cretari va assegurar que “no hi
haurà solució –a Catalunya– que
no passi per les urnes”, tot i que
la va condicionar a un “pacte”
amb l’Estat. 

Una candidatura unitària
d’esquerres per a l’Hospitalet
POLÍTICA4Diverses formacions
polítiques i col·lectius d’esquerres
de la ciutat han iniciat un procés
col·laboratiu i de diàleg amb
l’objectiu de fer un diagnòstic dels
problemes de la ciutat i poder tre-
ballar per crear una candidatu-
ra “municipalista democràtica”
de cara a les pròximes eleccions
municipals.

La CUP, Els Verds, En lluita,
ICV-EUiA, Llibertat Internacio-
nalista, el Partit Pirata i Procés

Constituent van organitzar fa
unes setmanes una assemblea
oberta, sota el títol Canviem
l’Hospitalet, a l’institut Eduard
Fontseré de la Florida, que va
comptar amb la participació de
prop de 160 persones. Els assis-
tents van debatre sobre cinc
punts que consideren clau, com
són “l’atur, els serveis públics i
l’habitatge, la convivència, la
participació i el medi ambient i
el consum”. 

F. Javier Rodríguez
L’HOSPITALET

Seguretat | Baixen el nombre de delictes a la ciutat
Segons dades facilitades pel Departament d’Interior de la Generalitat, durant 
l’últim any s’ha registrat a l’Hospitalet una baixada del 4,11% en el nombre de 

delictes. L’any anterior, aquest descens havia estat del 0,09%. Tanmateix, segons
les mateixes dades hi ha hagut un ascens de les faltes penals o fets de menor entitat. 

Borràs ha estat cap de llista local de CiU en quatre comicis. Foto: CiU

La ciutat es va bolcar amb la Via Catalana el setembre. Foto: Arxiu
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@luigiaguilar: Detienen a quien grita #Vi-
vaLaRepública, requisan la #BanderaTricolor,
no autorizan la manifestación republicana y
poca gente al paso de #ElPreparao.

publicitat 619 13 66 88
amb el suport de:

Un diari plural Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

Anem a pams. És cert, tot ha de te-
nir un ritme. Fixar la data a un
any vista ha perllongat el patiment
de molta gent, però, és cert, ha
provocat també un important
efecte de decantació. Tant és així
que, fins i tot, conec qui, havent
votat Ciutadans, ara no descarta
fer-ho a Esquerra si Espanya im-
pedeix votar el pròxim 9-N. Tard o
d'hora, cadascú des del seu lloc i
encarant-se als seus, especialment
durant aquestes setmanes d'estiu
i, sobretot, a l'entorn de la Diada,
cal que obliguem tots els partits, fi-
nalment, a definir-se sobre el sen-
tit del seu vot. I aleshores, quan els
qui defensen la Consulta i els qui
es decanten finalment pel Sí-Sí si-
guin els mateixos, potser haurà
arribat el moment de canviar la
pregunta.

És el debat d'aquests dies: la
proposta intermèdia del Sí-No,
responia a la voluntat dels fede-
ralistes i confederalistes (als quals
convenia sumar a la majoria in-
equívocament sobiranista) d'o-
brir una finestra d'oportunitat
d'uns quants mesos a Espanya
per tal que oferís alguna cosa. Un
darrer intent d'entesa. A hores
d'ara, gràcies a la insistència de
Duran i Lleida i a la inoperància
(renovada amb el "canvi" de lide-
ratge) del PSC, ja ha quedat prou
clar que el govern de Madrid no
farà cap mena de proposta a mig
camí abans del 9-N. Del Sí-No
possible, doncs, cal passar defini-
tivament al Sí o No. Un nou acord
per a una pregunta clara i binària
entre les forces polítiques com-
promeses amb el Dret a Decidir,
just en el precís moment de la
convocatòria, seria un cop d'e-
fecte extraordinari.

4Sí o No
per Joan Granollacs

#Rebel·lióBellvitge#BalancesAMida #NomésAMitges

4Benvinguts a la colla!
per Jordi Lleal

El diccionari de la RAE ens diu
que assassinar és “matar a al-
guien con premeditación, ale-
vosía, etc”. Del verb morir ens
confirma que consisteix en “lle-
gar al término de la vida”. És
evident que quan t’assassinen,
és a dir quan et maten amb
premeditació o traïdoria, arri-
bes al final de la vida. No cal ser
Sherlock Holmes per aconse-
guir aquesta conclusió. El pro-
blema de tot això és quan
escollim determinades parau-
les, o bé per atorgar determi-
nants subtexts al missatge, o bé
per certs prejudicis que viuen
latents al nostre cervell.

Hom mor bàsicament per
tres raons: assassinat, accident
o per motius biològics. En una
guerra, i el conflicte entre is-
raelians i palestins s’assembla
bastant a una guerra, les perso-
nes sobretot moren per la pri-
mera causa. I no importa si és
per un coet de Hamàs o per un
raid aeri realitzat per ultramo-
derns avions de guerra. Tot-
hom assassina. A partir d’aquí,
es pot parlar de tots els condi-
cionants polítics, filosòfics i

morals que es trobin per justi-
ficar el que sigui, però tots els
morts tenen una característica
en comú: són éssers humans.

Durant l’època dels actes
terroristes d’ETA em fastigue-
javen molt els minuts de silenci
que es realitzaven per tot el
país. Era evident que calia ex-
pressar el rebuig per la violèn-
cia d’aquell grup terrorista que
tant mal va fer. Però, per què
no es feien minuts de silenci
per cada víctima de la violència
de gènere, només per posar un
exemple? Hi ha morts de pri-
mera o de segona divisió? Uns
eren assassinats i altres mo-
rien?

El periodisme té una res-
ponsabilitat social enorme i,
com a ciutadans, crec que
podem exigir que els redactors
siguin més curosos amb l’elec-
ció del lèxic. Perdoneu-me que
citi a Camilo José Cela en una
frase una mica grollera, però ell
va dir que “de la misma ma-
nera que no es lo mismo estar
dormido que estar durmiendo,
tampoco es lo mismo estar jo-
dido que estar jodiendo”.

per Àlex Ribes (@alexsocietat)

4El periodisme trampós

@iuforn: Segons el Gobierno, la Comu-
nidad de Madrid és la més perjudicada en
el càlcul de les balances fiscals. Per tant... 
Madrid es roba!

@encampanya: La prova que la dimissió
de Duran és de broma és que ni es veuen
focs artificials a les seus de CDC ni els
d'ERC estan tristos.

@Ahyrun: Directores, gestores, supervisores
que piensan que heredarán un pedazo de
hospital y no dejan de ser otro asalariado
más. #RebelionBellvitge.

En pocs dies, m’he assabentat
que dues persones amb certa re-
llevància s’han passat al bàndol
dels independentistes. Una, la
senyora Montserrat Nebreda
catedràtica de dret Constitu-
cional, que havia militat al PP,
havia estat diputada al Parla-
ment i excandidata a la presi-
dència de la Generalitat. Ara està
decebuda del partit en el qual va
militar i declara: “Els companys
del PP m’estan tornant inde-
pendentista”. A més, es pre-
senta com a alcaldable per Con-
vergència i Unió a la ciutat de
sant Just Desvern. 

L’altre és el senyor Miquel
Casas, catedràtic de psiquiatria
de la UAB, que explica com
sense haver estat mai catalanista
de la “ceba” –que en el seu
temps ho veia com un movi-
ment romàntic–, a poc a poc ha
anat veient com molts dels seus
col·legues i amics espanyols
s’han anat apartant d’ell quan ha

volgut parlar del procés a Cata-
lunya i com de mica en mica ha
anat prenent consciència sobre
que no hi ha res a fer i que el mi-
llor és separar-nos i després
potser fem entre tots, d’igual a
igual, una confederació ibèrica. 

Casas també afirma que l’ar-
rel de tot plegat és la mentalitat
castellana, no espanyola; la dels
grans imperis de secàque no sa-
ben produir, que viuen de l’es-
poli com van fer amb Amèrica,
que mentre rajaven l’or i la pla-
ta tot anava sobre rodes per
poder pagar la soldadesca amb
guerres per Europa, Amèrica i
les Filipines. Proclama que no és
independentista “pota negra”,
dels de sempre i ho reconeix sen-
se embuts. Continua: “Ara pas-
sa el mateix, els mediterranis flo-
reixen i els castellans volen con-
tinuar dominant, estimo Espa-
nya i l’endemà de la indepen-
dència ens hem d’obrir”. Ben-
vinguts a la colla!
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4Jo em crec el president Mas

Opinió en 140 caràcters

Un diari obert

Molts hem sigut incrèduls amb Con-
vergència i Unió, incrèduls amb la seva
convicció nacional i la seva fermesa
política, fruit de l'acció al llarg dels anys
de governs de peix al cove i pactes es-
tranys i inexplicables. I no n'hi ha per
menys, esclar, les més notables plomes
de l'articulisme català, algunes d'elles fi-
dels votants sorgides de les entranyes de
la mateixa família convergent, ens han
relatat a bastament totes les misèries que
aquesta coalició electoral ens ha anat dei-
xant al llarg dels anys. Aquella morali-
tat en què ens alliçonava el pare –nos-
tre– Pujol durant més de dues dècades,
com si tota Catalunya cabés a la punta
del seu dit guiant-nos cap a la veritat na-
cional, ha quedat entredita, per no dir
naufragada, després de la corruptela fa-
miliar i de la retractació pública reco-
neixent el seu fracàs polític. A l'edat de
80 anys! Déu n'hi do. També, el mal per-
dre convergent durant l'època del govern
d'esquerres i catalanista els hi va fer pas-
sar una mala jugada amb aquella es-
candalosa traïció del Mas, en una nit fre-
da d'hivern de l'any 2006, pactant amb
en Zapatero la mort de l'Estatut, tallant
en sec tota aquella il·lusió nacional que
s'havia generat el 30 de setembre de l'a-
ny anterior. L'estreta relació de CiU
amb el cercle Godó hi ha fet la resta.

És evident que en aquest món d'in-
teressos ningú és de fiar, ni tan sols dels
mateixos independentistes –coneixeu
aquella meva teoria que hi haurà inde-
pendentistes de pedra picada que podrien
votar NO en un referèndum? Bé, això és
un altre tema–. I per aquesta regla de tres,
de CiU encara en podríem esperar una úl-
tima jugadeta de les seves, qui ho sap. El
que és ben cert però, és que aquest país,
molt de tant en tant i de manera cíclica,
posa contra les cordes a tothom i obliga
a posicionar tot ésser viu que habita en

aquests verals. Sí, encara que sembli un
miracle, fins i tot en Duran, el Conde i
l'Herrera ho faran, ja ho veureu.

El que jo percebo ara mateix doncs,
és que el president Mas, empès per la si-
tuació i el context, ha decidit tirar pel dret
d'una vegada per totes i fer com d'altres
líders catalans d'altres èpoques; agafar-
se fort i que passi el que Déu vulgui. I avall
que fa baixada. Molts símptomes darre-
rament em fan pensar que la moneda ja
està a l'aire i que tot dependrà de la for-
ça i la intel·ligència de cada bàndol. La
convicció del president no ha estat alte-
rada des del pacte amb ERC, amb la con-
següent sorpresa i desencaixada de molts.
Ell s'ha mostrat fidel i impertorbable fins
al moment amb el programa previst, i
això, ja és una novetat en la política ac-
tual. Les reunions amb l'alt funcionariat
català, la preparació de la Hisenda cata-
lana, la graduació de la primera fornada
de funcionaris per esdevenir ambaixadors
en un futurible estat català, la bona sin-
tonia entre govern, ANC i Òmnium, l'ac-
ció subtil però consistent del departament
d'Afers Exteriors, i sobretot, la renúncia
de Duran a la secretaria general de CiU,
ens dóna moltes pistes que això pot
anar de veres. Si més no, és ben cert que
des de la Transició fins ara mai s'havia ar-
ribat tan lluny.

Celebrem-ho doncs, estiguem ama-
tents a tot, disciplinats, conscients del
que ens caurà a sobre, ferms i tàctics. A
Madrid saben que el problema català és
endèmic, i que sempre estarem dema-
nant més i més. Per tant, han decidit pre-
sentar batalla fins al final per resoldre
l'assumpte almenys per unes quantes ge-
neracions més. Veurem doncs, fins a on
som capaços d'arribar nosaltres i si
aquesta vegada la flamarada i la des-
orientació, una vegada més, no ens fa
perdre bous i esquelles.   

per Èric Herrera

@gerardotc: Rajoy ya ha confiado en la
ejemplaridad de Bárcenas, de Carlos Fabra,
de Jaume Matas y de la infanta. Le falta la
de Al Capone.

@cristina_pardo: Moncloa dice que Ra-
joy no hablará de la consulta en su reunión
con Mas. Anda! Y qué harán? Ver @elchirin-
guitotv?

@MiquelPueyo: És greu llegir que l'únic
que se sap de les víctimes de l'avió abatut
a Ucraïna és que els han robat els diners,
joies i targetes de crèdit.

4Empresaris per la independència

He tingut accés en aquest discurs pro-
nunciat amb motiu de l’acte dels Em-
presaris per la Independència al Mont
Sant Benet. Una dosi d’optimisme, que
crec que cal. Com a mínim no torna a
parlar ni de les infraestructures ni del dè-
ficit fiscal. És un discurs enfocat al futur,
que déu n’hi do amb la que està caient,
aquí us el deixo:

Fer visible el compromís personal
amb la llibertat de Catalunya dins de
l’àmbit empresarial és complicat, si
més no perquè l’unionisme, i els seus
tertulians i mitjans de comunicació,
l’han convertit en el principal cavall de
batalla en nom de l’estabilitat, omplint
el futur d’incerteses i de càstigs bíblics
que cauran a sobre de Catalunya en ge-
neral, i de les empreses catalanes en par-
ticular.

Fa una mica de mandra tornar a des-
muntar els arguments de sempre. So-
bretot perquè sou gent amb criteri pro-
pi i prou intel·ligent per saber dues co-
ses fonamentals:

La primera que això que el diner és
covard i que vol estabilitat no és més que
un parany. En èpoques de crisi, de can-
vi, s’han fet fortunes immenses al ma-
teix temps que persones i companyies
que dominaven l’anterior status quo des-
apareixien de l’escenari.

L’estabilitat és beneficiosa? Diríem
que ho és per a aquells que han trobat
la manera que el seu diner visqui en sim-
biosi amb el poder establert fins ara.

Però si mirem la història, resulta enca-
ra més evident que els emprenedors, els
empresaris, portem a la sang l’esperit de
canvi, i que hauríem de donar la ben-
vinguda a la independència com una
oportunitat de trobar nous camins,
nous projectes de futur que poguéssim
recollir més endavant en forma de
prosperitat per a tota la societat. Que és
el que hauríem de fer, de natural, els em-
presaris.

La por és el segon gran argument es-
panyol. Ens cauran mil plagues al da-
munt a resultes d’esdevenir indepen-
dents? La resposta és un NO rotund.

Les amenaces que ens envolten no
tenen res a veure amb el fet de ser un es-
tat sobirà en el concert internacional,
sinó que són el resultat de tot allò que diu
Espanya que estarà disposada a fer per
tal de fer-nos la vida impossible si as-
solim la independència.

Aquesta actitud de l’estat no parla
gens a favor de trobar terceres vies. Com
ens volen convèncer de res si estan dis-
posats a castigar el nostre ancestral
pactisme, la nostra voluntat de trobar so-
lucions, amb els set inferns i l’exili sideral
pels segles dels segles?

Sóc partidari del pacte. D’un únic
pacte. El que farà referència a com ens
repartim els actius i el passiu resultant
de la nostra irrenunciable voluntat de
crear un país nou, un estat nostre, lle-
ial als catalans, al servei del poble de Ca-
talunya.

per Carles Savalls
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Fa uns dies vau entregar
22.000 firmes al Parlament
protestant pel tancament

de llits a l’Hospital de Bellvitge
durant l’estiu. Fa anys que les re-
colliu a l’exterior del centre. Con-
sidereu que aquest tancament de
llits col·lapsarà el centre?
Sí. De fet les urgències ja les tenim
totalment col·lapsades. S’estan fent
derivacions a clíniques privades,
perquè  interessa que el que és pú-
blic no funcioni. Aquest és el model
al qual tendeix el govern.

Des de fa uns anys esteu denun-
ciant el desmantellament de
l’Hospital. Què s’hi juga la ciutat
en aquest sentit?
No només l’Hospitalet, sinó tota la
zona del Baix s’hi està jugant tenir
una bona qualitat d’assistència mè-
dica. L’Hospital de Bellvitge ha estat
tradicionalment un centre punter i
de referència, i ara l’estan destruint. 

Però això ja ve de lluny...
L’anterior govern de la Generalitat
va decretar la construcció de
l’Hospital General a Can Rigalt. No
només no s’ha construït, sinó que
150.000 riberencs han estat derivats
al Moisès Broggi, que s’havia desti-
nat a una població determinada i
també queda col·lapsat. Al final

són les clíniques privades les que hi
guanyen. No és economicisme, és
donar menjar als poca vergonya
que hi hi al darrere.

Heu rebut suport dels partits?
Hem estat gairebé tres anys nosal-
tres sols a l’Hospital, mantenint la fla-
ma de la lluita, i ara alguns partits s’es-
tan interessant per aquesta polè-
mica. Fins ara semblava que igno-
raven o no els preocupava gaire la
qüestió. Deixa’m pensar que no té
res a veure amb les eleccions...

Canviant de tema, està priorit-
zant el consistori algunes zones de
la ciutat davant dels barris tradi-
cionals? La situació de seguretat
i neteja d’alguns d’ells és delicada...
En el tema de la neteja, ningú a l’A-
juntament es preocupa del que fa
l’empresa que té el contracte. Estem
pagant serveis que no s’estan pres-
tant. Pel que fa a la seguretat, amb
tot el respecte, la Guàrdia Urbana
està demostrant ser totalment  in-
útil, i els Mossos gairebé s’estan
convertint en una llegenda urbana:

diuen que existeixen i alguns, fins i
tot, afirmen que els han vist. En ge-
neral, hi ha poca voluntat de resol-
dre els problemes.  

Han estat 40 anys de lluita i rei-
vindicacions veïnals a la ciutat.
Creu que segueixen faltant equi-
paments municipals?
Hi ha una gran desproporció d’e-
quipaments entre alguns barris.
Però el que realment falla és l’a-
profitament d’aquests equipa-
ments. Aquests centres se cedeixen
a segons quines entitats i al final sor-
geixen polèmiques com la del Ser-
gio Manzano o la del poliesportiu de
les Planes. L’administració corres-
ponent no vigila tant com ho hau-
ria de fer.

S’ha perdut la força que les as-
sociacions de veïns van tenir en
un principi? Sembla que el jovent
no s’engresca gaire...
Si no hi haguessin les Associacions
de Veïns, les acabarien inventant.
Ara es fan les coses d’una altra ma-
nera, i nosaltres som uns analfabets
informàtics. La joventut té altres mè-
todes per comunicar-se, tot i que no
vol dir que no s’impliquin en les llui-
tes que sorgeixen. 

També canvien els models de
protesta...
Exacte, tot i que moltes associacions
es van adaptant a la nova situació.
Ens trobem davant un futur per a
aquestes entitats diferent de la si-

tuació que han viscut tradicional-
ment. 

Com és la relació entre les asso-
ciacions de veïns i l’alcaldia?
Políticament correcta. Ens tolerem,
ens suportem i, fins i tot, de vega-
des ens entenem. Amb uns alcaldes
millors que amb altres. Amb l’al-
caldessa actual no compartim mol-
tes de les coses que fa i diu  –o pro-
met– però també li aportem la
nostra visió de la realitat. 

L’any 1979 van haver-hi mani-
festacions importants en contra
de la Farga, que contaminava
l’aire de la ciutat. Durant aquelles
protestes la policia va respondre
d’una manera excessiva contra
els veïns. Podem establir un símil
amb segons quins operatius po-
licials de l’actualitat?
Sí. Estem tornant a pas de gegant als
anys 70. Porto des del 1974 a les as-
sociacions de veïns, i ara tornem a

viure una situació molt difícil. En-
dureixen les penes als ciutadans,
però no així als Blesa i companyia.
Castiguen el que protesta i no el que
delinqueix realment, i això radica-
litzarà la protesta. Ens hi tornarem
a enfrontar, com ja vam fer als 70,
quan les lleis eren fins i tot més du-
res. A més, ara pràcticament en
cap manifestació hi ha problemes
fins que hi intervé la policia.

La data de la consulta s’apropa i es
preveu una tardor ‘calenta’, i més
quan el Ple va aprovar fa uns me-
sos que no donaria suport a una
consulta no pactada amb l’Estat...
Volem decidir, sí, però també sobre
tot el que ens afecta com a ciutadans,
també sobre el tipus de sanitat pú-
blica que hem de tenir. Si la consul-
ta anés per aquí, seria benvinguda,
però no és així. Anirem a votar quan
se celebri, però no és aquesta la con-
sulta que nosaltres volem. 

(més informació a la pàg. 17)

“Estan destruint un
centre punter com

l’Hospital de Bellvitge”

F. Javier Rodríguez
L’HOSPITALET

“En l’àmbit de la 

seguretat a la ciutat, 

hi ha poca voluntat de 

resoldre els problemes”

Manuel Piñar / president de la Federació d’AAVV de l’Hospitalet

Manuel Piñar fa 40 anys que està lligat als moviments veïnals de l’Hospitalet.
Aquest històric activista repassa les últimes problemàtiques de la ciutat, 
posant especial èmfasi en les retallades que afecten l’Hospital de Bellvitge.
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Centre

L’antiga seu de Correus a la
plaça del Repartidor, situada al
barri del Centre de l’Hospitalet,
acollirà el nou projecte de l’Es-
cola de Segona Oportunitat que
té l’objectiu de facilitar la inte-
gració laboral a joves de 14 a 21
anys en risc d’exclusió.

L’edifici feia temps que es-
tava en desús i que es conside-
ra una joia arquitectònica. Els
veïns del barri, tal com ja es va
fer ressò en altres edicions Línia
l’Hospitalet, denunciaven el mal
estat de l’edifici.

Ara, aquest s’adequarà per
encabir-hi el projecte Centre
d’Alternança entre Formació i
Treball-Escola de Segona Opor-
tunitat a l’Hospitalet. Això s’ha
pogut fer gràcies a l’acord signat
recentment, amb el qual la Di-
putació de Barcelona es com-
promet a aportar 500.000 euros
per contribuir a les obres d’a-

dequació de l’antic edifici de
Correus de la plaça del Reparti-
dor, propietat de l’Ajuntament
de l’Hospitalet. 

Un cop acabades les obres,
tal com han informat fonts mu-
nicipals en un comunicat, el
consistori posarà les instal·la-
cions a disposició de la Funda-
ció El Llindar, que és l’entitat en-
carregada de gestionar el pro-
jecte educatiu i formatiu.

L’objectiu del nou centre,
que entrarà en servei el curs

2015-2016, és facilitar la inte-
gració laboral als joves de 14 a 21
anys que han abandonat el sis-
tema educatiu o amb risc d’a-
bandonar-lo. Així, els joves po-
dran combinar l’educació, per tal
que es treguin el títol d’ESO,
amb una oportunitat laboral.
El projecte compta amb el su-
port del Departament d’Ensen-
yament i la participació d’insti-
tucions com la Fundació La Cai-
xa, El Llindar, Cassià Just i  l’A-
juntament.

L’antiga seu de Correus acollirà
l’Escola de Segona Oportunitat 

EQUIPAMENTS4Les obres de
construcció del Tanatori l’Hos-
pitalet Ronda, a la zona de la Re-
munta, finalitzaran, segons les
previsions, a finals d’any. 

Les obres van començar fa tot
just un any, i tenen un pressu-
post de 8,2 milions d’euros. L’e-
difici, que s’erigeix en un te-
rreny de l’avinguda Ramon
Frontera, entre les vies del tren
i la ronda de Dalt, és obra de l’es-
tudi d’arquitectes Ribas&Ribas.
Aquesta actuació forma part del
desenvolupament del sector de
la Remunta, una actuació que
afecta unes 10 hectàrees de te-
rreny i que contempla la ins-
tal·lació de zones residencials,
comercials i equipaments en
aquesta part de la ciutat.

L’empresa que gestionarà el
centre, Àltima –anteriorment
Serveis Funeraris Integrals
(SFI)–, és un grup català de
gestió de serveis funeraris, cre-
matoris i cementiris que va nèi-
xer de la unió de tres empreses
familiars: els Ventura, els Fenés
i els Viñas.

El tanatori de la
Remunta veurà la
llum a finals d’any

Comencen les
obres dels pisos 
de Ca n’Arús

POLÍTICA4L’alcaldessa Núria
Marín i el conseller Santi Vila
han col·locat fa uns dies la pri-
mera pedra d'un nou grup de 63
habitatges de protecció oficial,
que seran construïts per l'Inca-
sòl en un solar cedit gratuïta-
ment per l’Ajuntament a la Ge-
neralitat. 

Tot i així, el regidor de CiU,
Jordi Monrós, ha demanat a
Núria Marín i al regidor Alfon-
so Salmerón que actuïn amb
“ètica política”  després que ha-
gin enviat una carta als veïns de
l’Hospitalet “apropiant-se de la
construcció dels 63 pisos quan
l’Ajuntament només ha cedit el
solar com fan tots els ajunta-
ments”.

Cultura | Diada castellera de la Colla Jove
La Colla Jove de l'Hospitalet va celebrar fa uns dies la tretzena Diada 
castellera a la plaça de l'Ajuntament, juntament amb els Castellers de 

Santa Coloma i els Castellers de Castelldefels. Durant la diada la 
Colla Jove van fer un pilar de 4, un 3 de 6 i un 4 de 6, entre altres.

Neus Màrmol
CENTRE

Estat actual de l’antic edifici de Correus. Foto: Línia l’Hospitalet
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David Lorente, guanyador
del premi Arranz-Bravo

ART4L’artista David Lorente
(1989), estudiant a la Facultat de
Belles Arts de la Universitat de
Barcelona, ha guanyat el Premi
d’Arts Visuals Arranz Bravo
2014. 

El premi consisteix en una
exposició individual amb catà-
leg i curadoria a la seu de la Fun-
dació entre els mesos de juny i
setembre de 2015.

Segons el dictamen del jurat,
s’ha decidit atorgar el premi a
David Lorente per la “persona-
litat insòlita, radical i valenta

d’un artista que encara està re-
alitzant els seus estudis de Be-
lles Arts”.

Amb aquest guardó, la Fun-
dació vol reconèixer la tasca
dels artistes emergents. En
aquesta segona edició del premi
s’hi han presentat 55 artistes.

El jove artista de Lliçà d’A-
munt, nascut el 1989, és estu-
diant de tercer curs de la Fa-
cultat de Belles Arts de Barce-
lona. L’obra guanyadora és Ci-
ments, la qual combina un ali-
ment (un pernil) i formigó.

Durant gairebé tot el mes de ju-
liol, La Caravana s’ha tornat a ins-
tal·lar als jardins del Centre Cul-
tural Tecla Sala, que està ubicat
al barri de Sant Josep de l’Hos-
pitalet.

Del 9 al 26 de juliol La Cara-
vana, un espai lúdic i cultural que
presenta una programació molt
variada que inclou actuacions
musicals, sessions de DJ, exhibi-
cions d’slam poetry i tasts gas-
tronòmics, ha estat ubicada al
centre cultural. 

Durant tots aquests dies hi ha
hagut música com la dels DJ
Txarnegö, Darkomedia i Le Kon-
guito i han actuat grups com Cu-
sins del Dub, un col·lectiu de
música dub i reggae format a
Barcelona el 2010. 

També ha acollit les actua-
cions de  Microguagua, un grup
format per set músics de països
diferents que practiquen una

música mestissa, i s’ha fet una
sessió de swing amb Storyville
Jass Band, entre altres.

El programa d’activitats de La
Caravana té també un vessant
gastronòmic (s’ha ofert una àm-
plia carta d’entrepans, cafès, ta-
pes, cerveses i coctails) i s’han po-
gut fer també diversos tasts de
cervesa artesana, i també de vins
i diferents tipus de gintònics. 

La Caravana ha obert durant
tot el mes de juliol tots els dime-
cres, dijous i diumenges, de 19:00
a 23:30 hores i els divendres i dis-
sabtes, de 19:00 a 1:30 hores de
la matinada. 

Els hospitalencs i veïns del ba-
rri de Sant Josep han pogut gau-
dir durant tot el mes de juliol d’a-
quest espai ideal on viure els mi-
llors vespres d’estiu.

Espai on s’han celebrat els actes de La Caravana. Foto: @twitthospi

La Caravana, als jardins 
del Centre Cultural Tecla Sala

Cultura | Exposició ‘Olis sobre tela’ de Gelabert Vilanova
El Centre Cultural Sant Josep ha acollit durant tot aquest mes, del 3 al 25 de juliol,

l’exposició Olis sobre tela de l’artista Ramon Gelabert Vilanova, nascut a l’Hospitalet.
Els treballs de Gelabert Vilanova, que és autodidacta, són meticulosos, d’estil 

impressionista i composició harmoniosa, sent la majoria de motius urbans.

Redacció
SANT JOSEP
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CCOO denuncia la supressió
de l’àrea d’execucions 

JUSTÍCIA4El sindicat CCOO
ha denunciat recentment en un
comunicat el “desmantella-
ment” per part del Departa-
ment de Justícia de la Genera-
litat dels processos d'execució ci-
vil i penal, emmarcats en l'àm-
bit pilot de treball d’execució de
l'Hospitalet, creat el 2008 com
a òrgan híbrid per desembussar
el nombrós volum d'execucions
ingressades cada any en aquest
partit judicial.

L’objectiu inicial era que,
en un futur, es reconvertís en un
Servei Comú d'Execucions Civils

i Penals integrat en la Nova
Oficina Judicial, sota la direcció
d’un magistrat i un secretari, per
així unificar els criteris d’ac-
tuació jurídica.

CCOO diu en un comunicat
que “malgrat haver-se incre-
mentat el volum d'assumptes in-
gressats, ha disminuït ostensi-
blement el nombre d’assumptes
pendents d’execució. Per tant,
no és cert que el servei no sigui
efectiu ni eficient”. Segons el sin-
dicat, la “veritable “raó de la su-
pressió de l'àrea d'execucions és
purament econòmica”.

Els Mossos d’Esquadra han tor-
nat a donar un cop a les bandes
llatines Trinitarios, los Bloods i els
Black Panthers amb la detenció
de 25 joves, entre ells dotze me-
nors d’edat, en una operació en
què es va escapçar el grup cone-
gut com Los Menores o Punt
Five, considerat una filial de la
qual nodrien posteriorment altres
agrupacions acusades de múlti-
ples delictes per controlar amb
violència la seva zona. 

Actuaven sobretot a l'Hospi-
talet, ciutat on conflueixen la
majoria d'aquestes bandes. Du-
rant l'actuació policial, els Mos-
sos van efectuar setze registres als
pisos d’alguns dels detinguts, la
majoria d’ells ubicats al barri de
Santa Eulàlia. Els agents hi van
intervenir armes blanques, armes
de foc simulades, documentació
de la banda i substàncies estu-
pefaents.

Sis dels detinguts de la banda
de Los Menores han ingressat a
la presó, mentre que uns altres sis
joves –menors d’edat– han in-
gressat en un centre de menors. 

Uns altres set han quedat
amb llibertat amb càrrecs. A tots
els detinguts que han quedat en

llibertat se’ls ha imposat una or-
dre d'allunyament de les persones
que van denunciar les seves acti-
vitats il·lícites. Estan acusats dels
delictes de lesions, obstrucció a la
justícia, pertinença a organització
criminal, tràfic de drogues, ex-
torsions i agressions sexuals.

Els Mossos han efectuat setze registres a Santa Eulàlia. Foto: Arxiu

Detinguts dotze menors
integrants d’una banda llatina

Salut | Llum verda al CAP del carrer Alhambra
Durant el Ple de juny es va aprovar provisionalment l’edificació d’un CAP al carrer de 
l’Alhambra, 20, i al carrer de Bacardí, 19-21, al barri de Santa Eulàlia. Els terrenys se 
cedeixen a la Generalitat per a la construcció del nou CAP en el marc del Conveni de 

col·laboració per a la millora de la xarxa sanitària de la ciutat signat el febrer de 2010.

Redacció
SANTA EULÀLIA
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Xavier Bosch, de l’IDIBELL, un
dels millors científics del món
CIÈNCIA4Xavier Bosch, de l’I-
DIBELL, es troba entre els
científics més rellevants del
món, segons una llista que ha
publicat recentment l’agència
Thomson Reuters anomenada
Highly Cited Researchers, que
recull els investigadors més
reconeguts del món en funció
del nombre de cites que reben
els seus estudis.

Un dels investigadors cata-
lans que apareix a la llista és
Xavier Bosch, responsable del
Programa de Recerca en Epi-
demiologia del Càncer de l’ICO
i cap del grup de recerca en in-
feccions i càncer de l’IDIBELL.

Entre els tres mil investi-
gadors de totes les disciplines
més influents n’hi ha 47 es-
panyols. I, en l’apartat de me-
dicina clínica, on es troba
Bosch, s’inclouen 402 investi-
gadors (set són espanyols).
Entre ells es troben Josep Ba-

selga, del Memorial Sloan-Ket-
tering; Joan Blade, de l'Hos-
pital Clínic i de la UB; Jordi
Bruix i Elías Campo, de la UB;
Valentí Fuster, del CNIC i del
Mount Sinai Medical Center de
Nova York, i Josep Maria Llo-
vet, de la UB i també del
MSMC.

L’IDIBELL, CENTRE PUNTER
L’IDIBELL és un centre punter
que recentment ha anunciat
noves pistes sobre els tumors
humans a partir de l’estudi
del càncer en animals. En con-
cret, s’estudien els tumors pro-
vocats per agents infecciosos.
Això permet veure el compor-
tament del virus en animals,
entendre’n millor la fisiopato-
logia i desxifrar els mecanis-
mes que fan que uns individus
infectats l’eliminin sense pro-
blemes i en d’altres provoqui
un tumor.

Bellvitge Transport | No hi haurà metro a Hospital de Bellvitge a l’agost 
Amb motiu dels treballs de millora, el tram de la L1 del Metro, entre les estacions 

d'Avinguda Carrilet i Hospital de Bellvitge, quedarà sense servei des del 2 al 29 d'agost.
El trajecte entre aquestes dues estacions i la parada intermèdia, Bellvitge, es cobrirà amb

un servei especial d'autobús i amb els mateixos horaris que el metro.

Nou pacients continuen atrinxe-
rats als seus llits de l’Hospital de
Bellvitge negant-se a abandonar
la planta on estan, després que
com passa cada estiu, s’anunciés
el tancament d’alguns llits. 

Les queixes ja duren quatre
anys, ja que un cop s’acaba la
temporada estiuenca, es tanquen
més llits dels que hi havia la
temporada anterior a causa de les
retallades que pateix l’Hospital de
Bellvitge des de fa temps. I és que
el 2014 hi ha hagut 623 llits
oberts, dos-cents menys que fa
quatre anys.  

Però ara els usuaris i usuàries
han dit prou i des de fa setmanes
es neguen a deixar-se el braç a
torçar. Amb el crit “Bellvitge no
es ven, Bellvitge es defensa”, tre-
balladors de l’Hospital i pacients
es manifestaven fa uns dies per
enèsima vegada a les portes de l’e-
difici sanitari per protestar per la
retallada pressupostària que afec-
ta aquest centre sanitari públic de
referència. Aquest estiu s’havien
de tancar 200 llits però de mo-
ment només se n’han tancat 48. 

Fa uns dies, però, no es va po-
der evitar el tancament de la
planta 10, en la qual només hi ha-
via un pacient, David Sierra, que

va ser sotmès a una operació
quirúrgica, moment que va apro-
fitar la gerència de l’hospital per
tancar la planta. 

A més de David Serra, conti-
nuen defensant el seu dret a ro-
mandre en el seu llit cinc pacients
de la planta 9 de Neurologia i qua-
tre més de la de Cirurgia Cardí-
aca. 

El president de la Junta de
Personal, Ramon Montoya,  tit-
llava aquesta situació d’“inhu-
mana”, ja que, segons va dir als
mitjans, el tancament de llits ha
coincidit amb la saturació del
servei d'urgències.

TENSIÓ AL PARLAMENT
Dijous passat la tensió també es
va viure al Parlament, quan un
grup de veïns seguien en directe
el debat sobre la reprovació del

conseller Boi Ruiz. Els represen-
tants de les associacions de veïns
de l’Hospitalet i usuaris de
l’Hospital van interrompre la in-
tervenció de la diputada de CiU
Meritxell Borràs (portaveu de
CiU a l’Hospitalet) i van aban-
donar l’hemicicle amb retrets
cap a Borràs. La presidenta del
Parlament, Núria de Gispert, que
es va deixar el micròfon obert, va
fer un comentari que deia: “És
vergonyós, eh? Convidar aques-
ta gent...”.

Fa un mes, la Federació d'As-
sociacions de Veïns de l'Hospi-
talet (FAVL'H) va presentar gai-
rebé 22.000 firmes contra les
retallades a l’Hospital. Ho va fer
amb el suport de diverses plata-
formes ciutadanes dels municipis
veïns de Cornellà i el Prat (més in-
formació a la pàg. 10).

Les protestes segueixen a les portes del centre sanitari. Foto: EUiA L’H

Continuen atrinxerats nou
pacients pel tancament de llits

Neus Màrmol
BELLVITGE
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Pubilla Cases

Festes | La Torrassa celebra Sant Jaume
Els dies 23, 24, 25, 26 i 27 juliol la plaça Espanyola de la Torrassa ha celebrat les
festes en honor al copatró de la parròquia del barri, Sant Jaume. Els actes han 
estat organitzats per la Comissió d’Actes Culturals  Mare de Déu dels Desemparats 
i hi ha hagut tallers infantils, concerts, la gran revetlla i actes religiosos.

Urbanisme | Obres de millora al carrer de la Mina durant l’estiu
El carrer de la Mina, situat al barri de Pubilla Cases, serà objecte d’obres de millora durant l’estiu. El tram
serà, quan s’acabin els treballs, via de prioritat invertida, convertint-se en un espai més transitable per als

vianants. Les obres del carrer de la Mina es fan des del carrer Rosa de Alejandría fins al de la Hierbabuena i
tenen un pressupost de 160.000 euros. També es faran obres al carrer de la Reforma, al barri del Centre.  

Collblanc-Torrassa

CULTURA4Lluitar contra el so-
roll a la ciutat és l’objectiu de la
campanya que ha engegat l’A-
juntament de l’Hospitalet, a tra-
vés de la Unitat de Convivència
i Civisme, en diferents barris de
la ciutat (un dels primers on s’ha
fet ha estat el barri de Pubilla Ca-
ses, fa unes setmanes).

La campanya consisteix en el
repartiment de fulletons infor-
matius i la representació d’ac-
cions teatrals breus en clau

d’humor en espais públics on hi
ha una gran concentració de
persones. La iniciativa es fa sota
el lema Xst! No facis soroll.
Respecta el descans dels veïns.

Les representacions s’estan
fent durant tot l’estiu a càrrec de
tres actors de la companyia hos-
pitalenca Plàudite Teatre. Les
càpsules de teatre que repre-
senten tenen el principal ob-
jectiu de sensibilitzar la població
de l’Hospitalet sobre el soroll. 

Durant la celebració de les jor-
nades L’Hospitalet smart social
district, es van fer un centenar de
propostes per a millorar el barri
de Pubilla Cases. Les sessions van
tenir lloc els passats dies 9 i 10 de
juliol al Centre Cultural la Bòbi-
la i van ser organitzades per l'À-
rea d'Espai Públic, Urbanisme i
Sostenibilitat de l'Ajuntament
de l'Hospitalet. 

A les sessions de treball o
workshops hi van participar una
cinquantena de tècnics munici-
pals i representants d’empreses,
universitats i entitats socials. 

Les propostes que es van des-
prendre de les jornades partici-
patives de treball s’ordenaran i es
prioritzaran. Totes elles van sor-
gir a partir de treballar les te-
màtiques d’espai urbà i mobilitat,

societat i ciutadania activa, i eco-
nomia i governança, i tenen a
veure amb l’atenció als infants i
joves i a les persones grans, la mi-
llora dels sistemes d’informació
ciutadana, la potenciació de la
xarxa d’entitats i la potenciació

del comerç de proximitat, entre
altres aspectes.

Les sessions van cloure amb
la conferència Prioritats i reptes
de l’smart social, amb Francisco
Calafate, sociòleg i investigador
de la Universitat de Londres.

Intervenció en una de les sessions de ‘workshop’. Foto: Ajuntament

Propostes  per a la millora del
barri a ‘L’H smart social district’
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Càpsules de teatre contra el
soroll al barri de Pubilla Cases

EL Teatre Joventut, situat al
barri de la Torrassa, obrirà la
temporada de tardor el 3 d’oc-
tubre amb l’humor surrealista de
Faemino y Cansado, habituals
dels escenaris hospitalencs. El te-
atre de la Torrassa també acollirà
de la cartellera teatral de Barce-
lona com Dones com jo de les T
de Teatre (l’11 d’octubre) o Iaia,
la peça escrita pel fill de Mont-
serrat Carulla i que aquesta in-
terpreta amb el seu nét per aco-
miadar-se dels escenaris (el 26
d’octubre). I el 8 de novembre,
el grup de teatre La Unión  (Unió
Extremenya de l’Hospitalet) re-
presentarà el seu espectacle, que
porta el títol de Coba Fina.

Pel que fa a l’oferta de dansa,
el 19 d'octubre el Teatre Joven-
tit acollirà el Certamen Inter-
nacional de dansa Ciutat de

Barcelona, un projecte de BCN
City Ballet-La Gira. 

ARTISTES DE RENOM
José Sacristán pujarà a l’escenari
del Joventut el 29 de novembre,
per recordar la figura d’Antonio
Machado, juntament amb Au-
rora Martínez, al violoncel. L’es-
pectacle forma part del Festival
Acróbatas que també portarà

les actuacions d’Andrea Motis i
Joan Chamorro (el 29 d’octu-
bre), Jorge Drexler (el 30 d’oc-
tubre) i Poetry & Rock amb els
poetes Benjamín Prado i Luis
García Monterio i els cantautors
Leiva i Carlos Tarque. La pro-
gramació musical del Joventut
inclou també l’actuació d’Els
Amics de les Arts (el 28 de no-
vembre).

Els Amics de les Arts actuaran el 28 de novembre. Foto: Els Amics de les Arts

El Teatre Joventut ultima 
la temporada de tardor
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SOCIETAT4La Fundació La Cai-
xa ha ampliat el seu projecte
d'intervenció comunitària in-
tercultural als barris de Coll-
blanc-Torrassa, com ho ha fet
també a diversos barris i muni-
cipis de l'àrea metropolitana de
Barcelona. 

La iniciativa es va posar en
marxa l’any 2010 amb la finali-
tat de contribuir a la millora de
la convivència. Els primers ba-
rris on es va dur a terme van ser
els barcelonins Nou Barris, Sant
Martí i Ciutat Vella. Enguany,
s’ha ampliat a altres zones, com
Collblanc-Torrassa, on el pro-
grama es treballarà conjunta-
ment amb l'Associació Ítaca.

La campanya consisteix en
una intervenció preventiva i
promocional que fomenta les
relacions interculturals i afavo-
reix la cohesió social. 

El programa preveu la crea-
ció d'espais de trobada entre
els veïns i el disseny d'iniciatives
conjuntes d’intervencions al ba-
rri en qüestió.

Un programa de convivència
arriba a Collblanc-Torrassa
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L’art urbà arriba al Mercat de
Can Vidalet de Pubilla Cases. I
és que els artistes del Centre Cul-
tural la Bòbila i l’associació Re-
bobinArt han posat en marxa el
projecte d’art urbà Dóna la cara
per la ciutat, que pretén també
involucrar els veïns i veïnes del
barri i els comerciants.

En el marc d’aquesta acció, a
principis d’aquest mes de juliol
es van celebrar dues jornades en
què els artistes van pintar les
persianes d’algunes parades
amb la tècnica del grafiti en
una iniciativa en la qual col·la-
boren divuit propietaris dels
comerços del mercat.

L’objectiu de les jornades és
doble: per una banda, pretén re-
vitalitzar el comerç de la zona i
l’entorn modernitzant el pai-
satge urbà i vol enfortir els vin-
cles dels veïns i veïnes i comer-
ciants amb el barri de Pubilla

Cases, per l’altra. Els artistes ur-
bans han pintat retrats de les se-
ves cares i les d’algunes de les
persones que han contribuït a
construir el barri de Pubilla Ca-
ses com Gregoria Ochoa, la pri-
mera presidenta de l’Associació
de Veïns; Francisco Padilla, que
va ser president de la Coordi-
nadora de Jubilats i Pensionis-

tes, o Francisco Segura, antic
president de la Cofradía 15+1. La
idea és oferir una representació
simbòlica del barri.

A les persianes dels comer-
ços del mercat també s’hi pin-
taran edificis emblemàtics de la
zona com Can Rigal o l’Hospital
General, així com les lletres de
la ciutat, L’H.

La campanya porta el nom de ‘Dóna la cara per la ciutat’. Foto: RebobinArt

L’art urbà arriba a les parades
del Mercat de Can Vidalet

FIRES4Un sis-cents establi-
ments de la ciutat han partici-
pat en la campanya del Mes del
Comerç, que ha fet sortir al
carrer, a més de comerços, en-
titats dels barris i artesans. L’e-
dició d’enguany ha comptat
amb una gran assistència de
ciutadans que han comprat o
han participat en les activitats
programades.

El Mes del Comerç, que es
va iniciar el passat 17 de maig i
finalitzarà el 13 de setembre a
Bellvitge, és una iniciativa im-
pulsada per l’Ajuntament de
l’Hospitalet, a través de l’Àrea
de Promoció Econòmica i Ocu-
pació que pretén dinamitzar el
comerç de proximitat i tradi-
cional, un àmbit en què la ciu-
tat és motor econòmic. 

Enguany s’ha fet coincidir
les jornades comercials amb
les festes majors dels diferents
barris de la ciutat (a excepció
del Centre i Collblanc-la To-
rrassa) per tal de garantir-ne l’è-
xit comercial i una major as-
sistència.

600 comerços 
al carrer durant 
el Mes del Comerç

Granja Marín
i Tazas y Tarros, 
les millors tapes

RUTA DE TAPES4La Granja Ma-
rín i Tazas y Tarros han estat els
establiments guanyadors de la
Tapa més popular de les rutes
de tapes de Pubilla Cases i la Flo-
rida, en les quals hi han partici-
pat 38 establiments que han
servit 16.500 tapes durant les
festes majors dels barris de Pu-
billa Cases i la Florida. De Pubi-
lla Cases hi van participar 22 es-
tabliments, i 16 a la Florida.

També van haver-hi premis
per a altres categories, com a la
Tapa més creativa, a la Tapa
més sabrosa i a la Tapa i servei
de qualitat. Aquesta ha estat la
tercera edició de les rutes als dos
barris de la ciutat.

Prevenció | Carpes per informar sobre els cops de calor 
El departament de Protecció Civil de l’Ajuntament ha dut a terme aquest mes de juliol
una campanya per a la prevenció dels cops de calor als mercats del Centre, La Florida,

Santa Eulàlia i Can Serra. Ho han fet els voluntaris de protecció civil, que s’han
instal·lat durant les diverses jornades en carpes mòbils als voltants dels mercats. 

Redacció
PUBILLA CASES
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La ciutat viurà el Mundial de
bàsquet del setembre de molt a
prop, ja que serà una de les
seus dels entrenaments d’al-
guns dels equips que participa-
ran en la cita esportiva. 

Ara fa uns dies el director
d’operacions de la Copa del Món
de Bàsquet 2014, José Antonio
Montero, el president de la Fe-
deració Catalana de Bàsquet,
Joan Fa, i l’alcaldessa, Núria
Marín, van anunciar que a
l’Hospitalet Nord entrenarien les
seleccions dels grups C i D que
es classifiquin per als vuitens,
quarts i semifinals que es juga-
ran a la capital catalana del 6 al
12 de setembre. És molt proba-
ble que la selecció dels EUA, en-
quadrada al grup C, passi la
primera ronda i, per tant, pugui

entrenar-se a la ciutat. L’orga-
nització ha escollit el Complex
Esportiu l’Hospitalet Nord per a
la seva ubicació –pròxima a
Barcelona– i el bon estat de les
seves instal·lacions. 

EPICENTRE DEL BÀSQUET
L’Hospitalet Nord és un com-
plex on es viu el bàsquet. De fet,
és la seu del prestigiós Torneig

de Bàsquet Júnior Ciutat de
L’Hospitalet i durant els Jocs
Olímpics de Barcelona 1992
també va ser l’equipament on la
selecció dels Estats Units –el pri-
mer Dream Team– va entrenar.
A banda dels EUA, altres selec-
cions que també podrien pre-
parar-se a l’Hospitalet són Tur-
quia, Lituània, Eslovènia i An-
gola, entre altres. 

L’organització ha valorat la bona ubicació del complex. Foto: Arxiu

El Mundial de bàsquet arribarà
a la ciutat aquest setembre

» L’Hospitalet Nord ha estat escollit seu dels entrenaments de la cita
» El ‘Dream Team’ americà podria tornar a entrenar a la ciutat

Jordi Alba entrega diplomes
als nois i noies del seu campus
OCI4El lateral del FC Barcelona,
Jordi Alba, va entregar el passat
18 de juliol els diplomes als 90
nois i noies d’entre 6 i 16 anys que
han participat del 30 de juny al 18
de juliol en el campus que du el
seu nom. 

La majoria dels participants
han vingut des de l’Hospitalet i de
diferents poblacions de l’àrea
metropolitana de Barcelona, però
també hi hagut nois que han
arribat de Dènia, i un parell de
germans provinents d’Austràlia. 

L’acte es va iniciar amb un
partit de futbol entre els joves
participants al campus i les seves
famílies, al qual s’ha afegit el ju-
gador Jordi Alba per donar un
cop de mà als petits. A conti-
nuació es van lliurar els diplomes
i s’han fet els parlaments.

Jordi Alba va néixer a l’Hos-
pitalet l’any 1989 i va començar
a jugar a l’Atlético Hospitalense.
Des de 2012 juga al Futbol Club
Barcelona. Del seu palmarès des-
taca el campionat de Lliga 2013.

RECONEIXEMENT4L’AEC Coll-
blanc-Torrassa, Club Deportivo
Leonés, Club Esportiu Joventut
L’H, CN l’Hospitalet, Club Tal-
ma, Pioners de L’H. Tots aquests
clubs tenen quelcom en comú, i
és que han aconseguit grans
èxits esportius durant la passa-
da temporada. Per aquesta raó,
l’Ajuntament els va retre un ho-
menatge ara fa uns dies a la Sala
de Plens, amb la presència de
l’alcaldessa i de totes les forces
polítiques representades. 

D’entre aquests èxits espor-
tius cal destacar l’ascens de
l’AEC Collblanc-Torrassa a la ca-
tegoria LEB Plata de bàsquet i la
consecució de la novena Copa
d’Espanya dels Pioners de futbol
americà. Però aquests no han es-
tat els únics triomfs i èxits dels
esportistes hospitalencs. 

En l’àmbit individual, des-
taquen  les medalles d’or i argent
de Janiera Rivera, Judith Baeta
i Mariona Leyes, ambdues del
Club Talma, als campionats es-

tatals i mundials de taekwondo.
En concret, Rivera va assolir la
medalla d’argent al Mundial
Universitari, celebrat a Àsia fa
unes setmanes.

En l’àmbit de la natació,
Adrià Sánchez –CN l’Hospita-
let– va rebre també un home-
natge pel seu or als 200 metres
papallona al Campionat d’Es-
panya, mentre que l’hospita-
lenc Rubén de Lera va procla-
mar-se campió d’Europa amb
l’Atlètic-Barceloneta. 

Futbol | L’Hospi comença la pretemporada
El CE l’Hospitalet va començar a rodar dilluns de la setmana passada per tal de
preparar la nova temporada, on es presenta el repte d’assolir de nou els play-off 

i aconseguir l’ascens a la Segona divisió. El primer test dels jugadors riberencs 
serà demà passat a domicili contra el Vilassar de Mar, a partir de les 8 de la tarda. 

Redacció
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El campus va comptar amb 90 infants participants. Foto: Ajuntament

Homenatge a un gran any

La passada temporada va ser tot un èxit per a l’esport local. Foto: Ajuntament
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A mitjan juny va començar l'o-
peratiu del Pla d'Informació i Vi-
gilància (PVI) contra incendis fo-
restals 2014, que la Diputació de
Barcelona ha posat en marxa
fins a principis de setembre, dins
de la campanya d'estiu. 

En aquest Pla participen, a
més de la Diputació de Barcelo-
na, un total de 265 ajuntaments,
deu consells comarcals, 118 ADF
(Agrupacions de Defensa Fores-
tal) i nou federacions d'ADF.
Amb un pressupost global de
2.717.745 euros, està previst que
aquest Pla mobilitzi un total de
334 persones, entre les quals hi
ha 212 informadors, 25 opera-
dors de comunicacions, 11 en-
ginyers de zona, 58 guaites i 10
auxiliars de zona. Totes elles dis-
posaran d'una flota de 106 vehi-
cles 4x4 per realitzar tasques de
vigilància de 472.979 hectàrees

forestals de la demarcació de
Barcelona. En total, el Pla d'In-
formació i Vigilància contra in-
cendis forestals de la Diputació
de Barcelona consta de nou zo-
nes de vigilància i un total de 112
rutes, cada una d'elles dotada d'u-

na unitat mòbil (vehicle 4x4), que
recorreran les més de 470.000
hectàrees de boscos. 

El president de la Diputació
de Barcelona, Salvador Esteve,
ressalta els bons resultats obtin-
guts en les campanyes dels da-
rrers anys, però recorda que cal
seguir treballant en la prevenció
mitjançant la gestió forestal. En
aquest sentit, assenyala com a ac-

cions prioritàries el pla d'explo-
tació dels boscos a partir de la uti-
lització de la biomassa, remar-
cant que aquesta acció és espe-
cialment important, ja que “di-
namitza el territori, fa més ren-
dibles els boscos i funciona molt
bé com a prevenció d'incendis”.
També destaca la continuïtat de
l'acció de prevenció d'incendis
d'una forma coordinada amb els
ajuntaments, Generalitat, ADF i
consorcis com la millor manera
de lluita contra els focs.

MÉS ACCIONS AL TERRITORI
Per altra banda, Salvador Este-
ve també posa especial èmfasi en
la recent aprovació del programa
europeu Life per a la gestió de les
àrees forestals i prevenció dels
incendis a la muntanya de Mont-
serrat com a exemple d'accions
importants que s’estan posant en
marxa arreu del territori, entre
les quals també destaca la gestió
de la biomassa o la introducció
de ramats en la neteja dels bos-
cos, entre altres.

Un esforç conjunt contra el foc
» La Diputació posa en marxa el dispositiu contra incendis forestals, que s’allargarà fins al setembre

» Hi col·laboren un total de 265 consistoris, 10 consells comarcals i nou federacions d’ADF

Redacció
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SUPORT4 Aquesta iniciativa
forma part del programa de su-
port als municipis en la preven-
ció dels incendis forestals, que té
com a finalitat principal evitar-
los i limitar els seus efectes. 

Les Oficines Tècniques de
Prevenció Municipal d’Incen-
dis Forestals i de Parcs Naturals
han dissenyat un conjunt d’ac-
cions informatives, dissuasives
i d’anticipació, pensades per

evitar l’inici dels incendis fo-
restals. El Pla conté propostes
per al desplegament i distribu-
ció, en el territori, de personal es-
pecialitzat i del material que li si-
gui necessari per complir la seva
tasca d’informació i vigilància
amb eficiència i seguretat. Tam-
bé realitzarà tasques relaciona-
des amb la prevenció i la inter-
venció immediata en cas d’in-
cendi forestal.  

La prevenció, la millor arma

El pressupost total

del dispositiu és de

més de 2,7 milions 

Civisme | La prevenció dels incendis, en mans de tots
Molt sovint els grans incendis forestals que afecten Catalunya cada estiu solen tenir el seu 

origen en conductes incíviques o negligents per part dels visitants de les zones forestals. En aquest 
sentit, el president de la Diputació, Salvador Esteve, destaca que en la prevenció d'incendis és molt 

important el civisme i la responsabilitat de totes les persones: la millor manera d'evitar-los.

El Pla té com a finalitat principal evitar els incendis i limitar els seus efectes. Foto: Diputació de Barcelona



Agenda
| 22 línial’hospitalet 28 juliol 2014

agenda@comunicacio21.com

AGENDA MENSUAL
DISSABTE 20 DE SETEMBRE
20:00 Requiem de Carlos Martín arriba a
l’Hospitalet. Actors: Albert Green, Edgar Mo-
reno, Damià Esteve, Pol Gibert i Anabel Ri-
quelme. Lloc: Centre Cultural la Bòbila.

DES DEL 15 DE SETEMBRE
Consultar horaris i lloc Curs de Gestió de la In-

novació urbana i Smart Cities (2a edició)de 200
hores de formació i 40 hores de pràctiques en
empreses del sector. 

DILLUNS 8 DE SETEMBRE
Consultar horarisToc de Foc. 10 anys fent-la pe-

tar. Exposició que fa un recorregut pels 10 anys
de vida de la Colla de Diables Infantil de Toc
de Foc, de la Bòbila. Lloc: Centre Cultural la
Bòbila.

DILLUNS 8 DE SETEMBRE
Consultar horaris Exposició de les il·lustracions
del llibre Contes que porta el vent d'Alejandra
Zúñiga i la Plataforma Cultural AMA. Lloc: Cen-
tre Cultural la Bòbila.

FINS AL 31 D’AGOST
09:00 Patis oberts. Les piscines de l’Hospitalet
obren de dilluns a divendres de 9:00 a 21:00
hores durant tot el mes d’agost, i diumenges
fins a les 19:00 hores (el dia 15 estaran tan-
cades).

DILLUNS 28 DE JULIOL
18:00 El pati de l’escola Pep Ventura acollirà
aquest dia activitats esportives fins a les 21:00
hores en el marc del programa d’activitats d’es-
tiu per a joves de 12 a 18 anys.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

La Biblioteca La Florida presenta la guia
de novetats infantils d’aquest estiu per
a nens i nenes de 3 a 12 anys. Aquests
llibres es poden trobar a la xarxa de Bi-
blioteques de l’Hospitalet.

Guia de novetats infantils 
per a la temporada d’estiu

Fins al 14 de setembre

Curs Les claus per convertir una idea en
negoci, dirigit a persones emprene-
dores, autònomes i microempreses.
Què és la idea de negoci, tipus i com
es generen, la idea vers l'oportunitat...
Consultar horaris i lloc.

Les claus per convertir
una idea en negoci

Dv. 26 de setembre

El centre cultural L’Harmonia, Espai
d’Art obrirà durant el mes d’agost de
dimarts a divendres de 17:00 a 20:00
hores, dissabte i diumenge d’11:00 a
14:00 hores. Dilluns i festius estarà tan-
cat al públic.

L’Harmonia. Espai d’Art 
obert a l’agost
Tot el mes d’agost

El primer test de pretemporada serà el
dimecres 30 de juliol a les 20:00 ho-
res a Vilassar de Mar, on l’Hospi i el Vi-
lassar disputaran el primer partit
amistós de la pretemporada.

Partit de futbol
Vilassar-l’Hospitalet
Dc. 30 de juliol a les 20:00
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